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基于北斗二号和GPRS的物资运输监控系统

赵锐,朱祖礼,钟榜,胡凯

(1.军事交通学院 计算机教研室,天津 300161;2.中国人民解放军 63978部队,河南 洛阳 471000)

摘要： 

根据实际需求,提出了物资监控系统应具有的功能。介绍了北斗二号的定位原理和GPRS通信原理,在此基础上对监

控系统的监控中心和终端机进行了设计。文中设计的物资运输监控系统具有定位精确、价格低廉、简单实用的优

点,在物资运输监控领域具有广范的应用空间。 
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Supply Transportation Monitoring System Based on BD-2 and GPRS

ZHAO Rui,ZHU Zuli,ZHONG Bang,HU Kai 

Abstract: 

This paper puts forward the functions that a supply monitor system should have and introduces the 
positioning principle of BD-2 and communication principle of GPRS.Base on this,the monitoring center 
and terminal of the supply transportation monitoring system is designed,which has the advantages of 
precise positioning,low cost and easy use.The proposed system has great potential in supply 
transportation monitoring.
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